
Protokół  Nr  XVIII/05 
 

z XVIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28 lutego 2005 r. w godzinach 12.00 do 16.30 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Mieścisku. 

 
 

 
Adn. 1 
 
  XVIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzył Przewodniczący Rady Gminy – 
P.Janusz Górski. 
Na wstępie powitał radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego z pracownikami Urzędu Gminy, Prezesa Gminnego Koła Związku Emerytów 
i Rencistów – P.Stefanię Kneć, radnego powiatowego – P.Lecha Plucińskiego, Prezesa 
Gminnego OSP w Mieścisku – P.Kazimierza Wiertla, Prezesa Gminnego Koła PSL w 
Mieścisku – P.Tadeusza Kozłowskiego, Przewodniczącego Powiatowego Koła Samoobrony – 
P.Józefa Juszkiewicza, sołtysów wsi oraz wszystkich gości. 
 
Adn. 2 
 
  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy 
Mieścisko, na sesji obecnych jest 15, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 
obrad i podejmowania uchwał. 
 
Adn. 3 
 
  Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad dzisiejszej sesji, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. Następnie zwrócił się z pytaniem o zmiany 
do porządku obrad. 
Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński postawił wniosek o wykreślenie z porządku obrad 
uchwały w pozycji 12.5 – w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zadania dotyczące odnowy 
wsi oraz zachowania i ochrony dziedzictwa kulturowego, ponieważ w/w zadanie zostanie 
ujęte w uchwale w sprawie zmian w budżecie Gminy. Z kolei w miejsce wykreślonej uchwały 
zaproponował wprowadzić uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Ponadto Wójt wnioskował o 
wprowadzenie dodatkowych uchwał mających związek z wcześniej wykreśloną uchwałą dot. 
odnowy wsi: 
12.14. w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Wsi Popowo Kościelne, 
12.15. w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Wsi Sarbia. 
Jednocześnie Wójt uzasadnił powód wytypowania do tego planu wsi Sarbia, a nie jak 
wcześniej proponowano na Komisjach wieś Zabiczyn. Po konsultacjach w Urzędzie 
Marszałkowskim okazało się, że może być to robione przez gminę tylko i wyłącznie na 
gruntach będących własnością Gminy, a w Żabiczynie własnością Gminy jest tylko świetlica. 
W związku z powyższym w tej I fazie proponuje się opracować program dla Domu Kultury w 
Sarbii i jego otoczenia. Popowo pozostaje bez zmian. 
Innych zmian do porządku sesji nie wniesiono. 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zaproponowanych do 
porządku sesji zmian. 
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W pierwszej kolejności poddał pod głosowanie wykreślenie z porządku uchwały w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązania na zadania dotyczące odnowy wsi oraz zachowania i ochrony 
dziedzictwa kulturowego. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o wykreśleniu w/w uchwały. 
Z kolei poddał pod głosowanie propozycje wprowadzenia uchwały w sprawie zgłoszenia 
kandydata na członka Kolegium RIO. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie wyrazili zgodę na wprowadzenie w/w uchwały. 
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, że te uchwałę wprowadza się w miejsce 
wykreślonej pod poz.12.5. 
Następnie poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku sesji uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Planu Rozwoju Wsi Popowo Kościelne. 
Radni w głosowaniu przy 15 głosach „za” jednogłośnie zdecydowali o wprowadzeniu do 
porządku w/w uchwały. 
Następnie poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku sesji uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Planu Rozwoju Wsi Sarbia. 
Radni w głosowaniu przy 15 głosach „za” jednogłośnie zdecydowali o wprowadzeniu do 
porządku w/w uchwały. Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, że w/w uchwały 
przyjmą kolejno pozycję 12.14 i 12.15 w porządku obrad. 
 
Porządek obrad XVIII sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XVIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na dzień 31 grudnia 2004 r.. 
9. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
11. Dyskusja. 
12. Podjęcie Uchwał: 

       - w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia  
         zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych  
         zastępstw, przyznawania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy  
         nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę  
         Mieścisko, 
      - w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów, 
      -  w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych, 
      -  w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych, 
      - w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby  
         Obrachunkowej w Poznaniu, 
      - w sprawie zatwierdzenia zmiany zestawienia przychodów i wydatków Gminnego  
        Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2005, 
      - w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005 rok, 
      - w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego 
              w I kategorii zaszeregowania  do tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  

  zasadniczego oraz wartości jednego punktu do tabeli punktowych rozpiętości   
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                dla poszczególnych  kategorii zaszeregowania dla pracowników zatrudnionych  
    w jednostkach organizacyjnych Gminy Mieścisko, 

      -  w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej w Kłodzinie, 
      -  w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej w Popowie Kościelnym, 
      -  w sprawie zbycia użytkowania wieczystego nieruchomości w Popowie Kościelnym, 
      -  w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej w Popowie Kościelnym od Agencji    
         Nieruchomości Rolnych w Poznaniu, 
      -  w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej rolnej w Gołaszewie, 
      -  w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Wsi Popowo Kościelne, 
      -  w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Wsi Sarbia. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie. 

 
Adn. 4 
 
 Przewodniczący Rady zapytał o przyjęcie protokołu z ostatniej sesji bez odczytania z 
możliwością wglądu w biurze Rady. 
Następnie zwrócił się z pytaniem kto jest za przyjęciem protokołu z ostatniej sesji bez 
odczytywania ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 

- radny Graczyk: 
1) poinformował, że podczas ostatniego Walnego Zebrania Spółki Wodnej zgłoszono 

problem dot. rowu Gołaszewo-Gorzewo-Wiela k./rzeki i fakt, że jest uszkodzony 
przepust na drodze Gorzewo-Gorzewo. Gmina jest zarządcą drogi i w jej gestii jest 
naprawa tego przepustu; 

2) zwrócił się do radnego powiatowego i podziękował Dyrektorowi Powiatowego 
Zarządu Dróg – P.Ptakowi, że szybko zadziałał w dniu wczorajszym w temacie 
odśnieżania drogi Gołaszewo-Janowiec. Jednocześnie zwrócił uwagę na problem, że 
droga należy do 2 gmin. Gmina Janowiec w ubiegłym tygodniu wykonała odśnieżanie 
swojego odcinka na drodze powiatowej, a droga należąca do gminy Mieścisko nie 
zostałą odśnieżona. Stało się to dopiero po osobistym zgłoszeniu radnego. Radny 
zapytał czy możnaby wystąpić z wnioskiem żeby odśnieżanie wykonywać w 
porozumieniu obu gmin aby droga była w całym ciągu czynna. Radny prosił aby ten 
wniosek skierować do Zarządu Dróg lub Starostwa Powiatowego; 

- radna Kapczyńska – na ul.Pocztowej za Panem Sałata są działki budowlane i 
niektórzy ludzie będą się tam wprowadzać. Właściciel działki, który mieszka przy 
Panu Sałacie zagrodził przejście. W związku z powyższym radna zapytała czy jest tam 
przejazd łączący ul. Pocztową z Osiedlem Michałowskim czy też tam nie ma żadnego 
przejścia ? 

- radny Rodzewicz – ponowił temat zgłoszony na wcześniejszej sesji hydrantów i 
brakujących w nich wkręcanych aluminiowych części do których wkręca się wąż. 
W stronę Rudy – są 3, w kierunku na Popowo – 2, w Mieścisku – 4, w Gołaszewie 
przy Tumidaju brakuje. Jednocześnie zgłosił, że na drodze łączącej Zabiczyn-
Gołaszewo – droga z bruku ktoś powyjmował metalowe przykrywy od studzienek. W 
tej sytuacji łatwo o wypadek; 
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- radny Kuryłowicz – przypomniał, że wysypisko w Jaworówku jest zamknięte. Jakiś 
czas temu zginęła tam brama wjazdowa i w dalszym ciągu tam są ślady, że ktoś jeździ 
na to wysypisko. Radny prosił o zabezpieczenie wjazdu na wysypisko. 

 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 

- P. Krystyna Tańska – sołtys wsi Zbietka zgłosiła, że w centrum wsi nie świecą się 
lampy i jest bardzo ciemno; 

- P.Marian Witucki – sołtys wsi Sarbia – prosił aby odśnieżyć drogi do gospodarstw, 
które są na uboczu z uwzględnieniem drogi do Pana Mołka w Podlesiu Wysokim; 

- P.Bronisław Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – zgłosił uwagę nt. odśnieżania drogi 
do Jaworówka.W tej chwili jest tam około pół metra lodu. W ubiegłym tygodniu kiedy 
nastąpiła lekka odwilż ciągniki przejechały i zrobiły koleiny w tym lodzie. Woda 
stanęła i żaden samochód osobowy nie był w stanie przejechać. W tej chwili woda 
zamarzła i ta droga jest przejezdna. Zdaniem sołtysa tam musiałby być ciężki sprzęt 
żeby ten lód poderwać bo jak to stopnieje to będzie tragedia; 

Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 
- Pani Tańskiej – sprawa oświetlenia zostanie zgłoszona do Energetyki celem naprawy; 
- Panu Wituckiemu i Chojnackiemu – mamy jeden pług i brakuje równiarki. Dzisiaj 

dwa ciągniki jeżdżą. Tego lodu przy wjeździe do Jaworówka nikt nie ruszy, tylko 
słońce.Jednocześnie Wójt zaproponował, że jak to stopnieje to trzeba będzie nająć 
Jelcza z SKR-u aby to rozgarnąć; 

 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Wójt Gminy pełniący jednocześnie funkcję Przewodniczącego Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przedstawił zgodnie z ustawą sprawozdanie z 
realizacji Gminnego Programu za rok 2004. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Jednocześnie uzupełniając swoje sprawozdanie zwrócił się z prośbą do sołtysów i radnych 
aby zwracali uwagę w swoich obszarach działania czy sprzedaje się w sklepach alkohol 
nieletnim ? Powiadomił, że na terenie naszej gminy zrobiono tzw. prowokację pod hasłem 
„czy małolat może kupić alkohol ?” Na 29 sklepów tylko w 3 odmówiono sprzedaży. Te 26 
punktów otrzymują żółtą kartkę. Jednocześnie podał informację nt. ilości sprzedanego w roku 
ubiegłym alkoholu w sklepach na terenie gminy. 
Otóż w roku ubiegłym kupiono alkoholu łącznie za 1.904.000 zł. To jest więcej niż w roku 
poprzednim. Za 902 tys.zł kupiono piwa, za 351 tys.zł  - wina, za 651 tys.zł – wódki. Jeśli 
chodzi o rok 2001 to wydaliśmy na ten cel 1.183.000 zł, w 2003 r. – 1.750.000 zł. 
W 2004 roku statystycznie na jednego mieszkańca od 0 do 100 lat w naszej gminie wydano 
317 zł na alkohol. 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
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(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 10 
 
 Sprawozdanie z pracy stałych Komisji Rady Gminy złożyli Przewodniczący Komisji: 

- P.Kuryłowicz – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa – poinformował, że 
Komisja odbyła jedno wspólne posiedzenie. 

- P.Rodzewicz – Przewodniczący Komisji Oświaty – poinformował, że Komisja odbyła 
2 posiedzenia: 
1) nt. działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Mieścisku za rok 2004 oraz 

zapoznanie się z koncepcja budowy sali gimnastycznej w Mieścisku; 
2) wspólne posiedzenie dot. opiniowania materiałów na sesję Rady; 

      -P.Witucki – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa – Komisja odbyła 
       2 posiedzenia: 

1) nt. zimowego utrzymania dróg i ulic na terenie gminy. W posiedzeniu uczestniczył 
Kierownik Zarządu Dróg Wojewódzkich – P.Socha, nie wziął udziału Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg. Ponadto uczestniczył radny powiatowy i radny Graczyk. 
Kierownik Zarządu Dróg Wojewódzkich wyjaśnił, że w tym roku odstąpili od 
częściowego posypywania dróg, załatwiali kompleksowo całą drogę. Po każdych 
opadach droga w krótkim okresie czasu stawała się czarna, czego nie można 
powiedzieć o drogach powiatowych. 

2) Wspólne posiedzenie Komisji; 
- P. Staroń – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja obyła jedno wspólne  
      posiedzenie nt.  zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję. 
 
Adn. 11 – Dyskusja 
 
- P.Piotr Babiaczyk – Inspektor ds. oświaty w Urzędzie Gminy, który odniósł się 

pokrótce do mającej miejsce w ostatnią sobotę Zimowej Spartakiady LZS w 
Mieścisku. Poinformował, że radny Witucki i Przewodniczący Rady – P.Górski 
zwyciężyli w konkurencji radnych. Będą reprezentowali naszą gminę na spartakiadzie 
wojewódzkiej w Trzemesznie. Podziękował i pogratulował radnemu powiatowemu – 
Panu Tadeuszowi Synorackiemu, który wspomógł naszą reprezentację i ciągnął linę i 
ta drużyna zdobyła III miejsce. Podał również zwycięzców w wieloboju 
rekreacyjnym: P.Kamilę Wojtkowiak i P.Wojciecha Skrzypczaka, P.Marka 
Wojciechowskiego. Również podziękował Dyrektorowi Szkoły Podstawowej – 
P.Janowi Wojtyszynowi za pomoc w organizacji imprezy. W klasyfikacji drużynowej: 
I miejsce zdobyła gmina Wagrowiec, II – Gołańcz i III – Mieścisko. 

- radna Kapczyńska – w nawiązaniu do przedstawionego sprawozdania Wójta z 
działalności międzysesyjnej prosiła o rozszerzenie informacji na temat czeku na 
otrzymanie 4 solarów; 

- Wójt – na wstępie powiadomił, że gmina Mieścisko wspólnie z gminą Pakość i 
Leszno oraz z naszymi zaprzyjaźnionymi gminami w Holandii jest w programie 
ochrony klimatu. Do 2010 roku Polska musi mieć 7,5% energii odnawialnej w 
przeciwnym razie zapłaci karę do Unii Europejskiej.Przez 3 dni odbywała się w 
Wągrowcu konferencja, której gospodarzem był ośrodek Wielspin  dotycząca 
wspólnej realizacji „Projektu klimatycznego. Konferencja w całości była finansowana 
przez Holendrów. Celem głównym konferencji było upowszechnienie istniejących i 
dobrze prosperujących doświadczeń holenderskich władz lokalnych w zakresie 
polityki dotyczącej energii, opartej na „Holenderskiej Karcie Klimatycznej”. Projekt 
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polityki klimatycznej, która w głównej mierze dotyczy energii, ma na celu zbudować 
solidne podstawy, dzięki którym możliwe będzie podjęcie działań mających na celu 
wykorzystanie odnawialnych źródeł energii. W/w solary miałyby być wykorzystane w 
Szkole, na sali gimnastycznej i na innych obiektach użyteczności publicznej. Co do 
zestawu 4 paneli, to jeden panel ma powierzchnię 2,5 m x 2,5 m x 4  to wystarcza na 
domek jednorodzinny. Cena tego zestawu jaka została podana podczas pobytu na 
Konferencji wynosiła 1.200 EURO. Negocjując ustaliliśmy zakup 100 szt. za 500 
EURO.  

 
 
Adn. 12 – Podjęcie Uchwał 
 
- uchwała w sprawie regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, przyznawania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy. 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Inspektor oświaty – P.Piotr Babiaczyk poinformował, że w/w regulamin został 
uzgodniony ze związkami zawodowymi. Termin jego zatwierdzenia upływa 28 lutego br.. 
Jednocześnie przypomniał, że w roku 2000 poprzednia Rada po raz pierwszy była 
zobowiązana do uchwalenia takiego regulaminu. Do tego czasu wszystkie składniki 
wynagrodzenia nauczycieli określał MEN. To w roku 2001 miało się zmienić. Minister 
miał określać dla wszystkich nauczycieli w kraju te same regulaminy przyznające dodatki 
do wynagrodzenia zasadniczego. Jednak w lipcu 2004 roku uchwalono nowa ustawę 
regulującą, że co roku Rada będzie obligowana do ustalania ze związkami zawodowymi i 
zatwierdzania takiego regulaminu po to żeby w konsekwencji wyjść na średnie 
wynagrodzenia dla nauczycieli stażystów, kontraktowych, mianowanych i 
dyplomowanych. Niniejszy regulamin obejmuje dodatki: motywacyjny, funkcyjny, za 
warunki pracy, za wysługę lat, za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, dodatki mieszkaniowe oraz nagrody ze specjalnego funduszu nagród. 
W zaproponowanym regulaminie inspektor oświaty zaproponował jedną zmianę 
techniczną dot. wniosku o przyznanie nagrody gminy. Na wspólnym posiedzeniu Komisji 
padła sugestia, że jeśli to jest nagroda gminy to nie może być w napisie nagroda Wójta 
oraz wniosek o przyznanie nagrody Dyrektora Szkoły za osiągnięcia dydaktyczno-
wychowawcze. W imieniu Wójta inspektor oświaty wniósł o przyjęcie zaproponowanego 
regulaminu. 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – zapytał jak została rozwiązana kwestia dodatku motywacyjnego ? 
- P.Babiaczyk – wyjaśnił, że w tym punkcie były największe rozbieżności. Związki 

zawodowe wystąpiły z postulatem zwiększenia procentu dodatku motywacyjnego poto 
aby lepiej motywować nauczycieli. Niestety w uchwalonym na rok 2005 budżecie 
gminy nie da się nic więcej wygospodarować ale padło zapewnienie ze strony 
P.Wójta, że w przyszłym roku gdy będzie uchwalany nowy regulamin na rok 2006 
wysokość dodatku motywacyjnego może być zwiększona do 2%. Takie zapewnienie 
związki zawodowe otrzymały i wyraziły swoja aprobatę stosownymi podpisami; 

- radna Soczka – informacyjnie wyjaśniła, że mówiąc o 1% dodatku tj. 17 zł na 1 
nauczyciela na miesiąc; 

- Wójt – wyjaśnił, że 1% dodatku motywacyjnego tj. 18.600 zł na rok. Potwierdził, że w 
rozmowach ze związkami zawodowymi powiedział, że weżmie pod uwagę wzrost o 
1% dodatku od przyszłego roku. Ale również powiedział, że jeśli wygospodarują się 
jakieś środki w tym roku to też podejmie decyzję żeby również ten wzrost mógł być w 
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tym roku. Zwrócił uwagę aby nie mówić ile to przypada na 1 nauczyciela dlatego, że 
dodatek motywacyjny nie dla wszystkich winien być. Winien on być zróżnicowany a 
to zróżnicowanie winno być w rękach dyrektorów jeszcze lepsze i fakt i takie 
stanowisko przekonało związki zawodowe. To dyrektorzy winni zabiegać aby 
zwiększyć środki na motywację i to już na etapie opracowywania budżetu. Wójt 
zapewnił, że na przyszły rok będzie wzrost w budżecie do 2% dodatku 
motywacyjnego. 

- Radna Kapczyńska – zapytaął czy wszyscy nauczyciele maja dodatek motywacyjny ? 
- Dyrektor Sz.P.w Mieścisku – P.Wojtyszyn – odpowiedział, że w jego szkole na 35 

zatrudnionych otrzymuje 5 osób przez pół roku po 100 zł brutto. To jest kwota 500 zł 
miesięcznie. 

- Radna Zochowska – wyjaśniła, że w oświacie motywuje się za pracę wykonaną tego 
co daje z siebie coś więcej. Takie wynagrodzenie należałoby się nauczycielom 
wyróżniającym się, który poświęca swój czas wolny. Niestety Rada jest bezradna w 
sytuacji gdy budżet jest taki a nie inny. Radna była za tym aby pamiętać żeby w 
przyszłym roku ten dodatek motywacyjny był większy. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z 
pytaniem czy z uwagi na obszerny zakres w/w uchwały rada jest za tym aby ją odczytać ? 
Radni w głosowaniu zdecydowali jednogłośnie aby przystąpić tylko do jej 
przegłosowania, gdyż z jej treścią zapoznali się już wcześniej. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem uchwały w 
sprawie przyjęcia w/w regulaminu. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. W związku z 
powyższym uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 
Projekt uchwały przedstawił P.Piotr Babiaczyk – Inspektor ds. oświaty w Urzędzie 
Gminy. 
Zgodnie z ustawa o systemie oświaty oraz o podatku dochodowym od osób fizycznych 
zobowiązano Radę Gminy do uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej w 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy określającego sposób 
ustalania wysokości stypendium szkolnego, formy, tryb i sposób jego udzielania i zasiłku 
szkolnego. W budżecie państwa zarezerwowano 280 mln zł na te świadczenia. Do dzisiaj 
nie wiemy jakimi pieniędzmi Gminy będą dysponowały. Gmina jest zobligowana do 
końca marca do ustalenia regulaminu przyznawania takich świadczeń. Do końca stycznia 
ustawodawca zobowiązał do przyjmowania wniosków od rodziców, opiekunów 
zainteresowanych taką pomocą. Wyjątkowo termin został przedłużony do końca lutego 
br.. Punktem wyjściowym do otrzymania takiej pomocy jest nie przekroczenie w 
dochodzie na jednego członka rodziny 316 zł miesięcznie netto. W projekcie regulaminu 
został zaplanowany podział dochodów na grupy: 
- I grupa – od 0 do 100 zł na członka rodziny 
- II grupa – od 100 do 200 zł 
- III grupa – od 200 do 316 zł 
Minimalna kwota stypendium będzie mogła wynosić 44,80 zł, a maksymalna 112 zł. 
Zakwalifikowanie do I grupy będzie automatycznie zmuszało do przydzielenia 80% 
kwoty 112 zł, zakwalifikowanie do II grupy – 60% tej kwoty i przy III grupie – 40% tej 
kwoty. 
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Oprócz kryterium dochodowego są jeszcze inne kryteria wpływające, że do tych 112 zł 
można uzupełnić o inne ważne czynniki wpływające na to, że pomoc w charakterze 
materialnej jest uzasadniona na to żeby dzieci powiększały swój zasób wiedzy. 
Inną  formą pomocy oprócz stypendiów są zasiłki. Mogą być one wypłacane tylko 
jednorazowo. W szkołach powinien być specjalny fundusz na stypendia szkolne dla tych 
którzy najlepiej się uczą i dla najlepszych sportowców. Urząd Gminy do dzisiaj przyjął 
około 200 wniosków. Później będą one weryfikowane. Podobno jeśli pieniądze przyjdą to 
na dzieci do 18 roku życia a ta pomoc materialna przysługuje również tym, którzy mają 
od 18 do 24 lat jeszcze się uczą, uczęszczają do Kolegium i za to będzie jeszcze musiała 
zapłacić gmina ze swoich środków budżetowych. Nie wiadomo na dzisiaj czy te 2890 mln 
zł zostanie uruchomione. 
Do projektu uchwały zgłoszono pytania: 
- radny Graczyk – na wspólnej Komisji było pytanie dot. dopłat unijnych do dochodów w 
rolnictwie. Są to dopłaty wyrównujące. Jeśli te dopłaty są wliczone jako dochód z 
gospodarstwa to automatycznie większość rolników zostaje pozbawionych korzystania z 
tego zasiłku, czy stypendium. 
- Radca Prawny – wyjaśniła, ze to nie ma znaczenia przy uchwalaniu regulaminu, 
natomiast będzie miało znaczenie przy rozpatrywaniu wniosków. Zdaniem P.Radcy 
wnioski winny zostać złożone, a gmina w trakcie będzie wyjaśniać jak tę sprawę 
potraktować. Będzie wniosek, będzie problem, będziemy szukać rozwiązań. Każda z tych 
osób co złoży wniosek otrzyma decyzję, tryb jest administracyjny. Od każdej decyzji 
będzie przysługiwało odwołanie. 
- radny Graczyk – ze swojego środowiska wie, że rolnicy nie składali wniosków wiedząc 
o dopłatach jakie dostali do 1 hektara. 
- Radca Prawny – wyjaśniła, ze nikt takiej informacji nie udzielał żeby rolnicy nie składali 
wniosków. Mówi się na dzisiaj, że dochód ma być liczony tak jak do świadczeń z pomocy 
społecznej. Narazie w ustawie o pomocy społecznej nie ma zapisu, że te dopłaty wlicza 
się do dochodu. 
- P.Babiaczyk – dochód wylicza się: 1 ha przel. x 194 zł i to jest dochód miesięczny, 
dzieli się przez liczbę członków rodziny i wychodzi średni dochód na 1 członka rodziny. 
On nie może przekroczyć 316 zł. 
- radny Staroń – regulamin uchwalić trzeba, ale jego zdaniem te stypendia są dla ludzi 
niezamożnych. 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że jedynym kryterium nie jest wcale dochód. Są jeszcze inne 
kryteria uzupełniające jak: bezrobocie, wielodzietność, patologie, czy jakieś inne 
czynniki, które będą kwalifikowały rodzinę do otrzymania tych świadczeń. 
- radny Raysner – zapytał dlaczego w regulaminie nie ma podanych innych czynników 
oprócz dochodu; 
- P.Babiaczyk – kryterium dochodowości jest czynnikiem podstawowym. Ktoś jak tego 
nie ma nie może zgłosić się z wnioskiem. Uzupełniające 24 zł to jest to co Wójt może 
dodatkowo dać do tych 80%, 60% i 40% po to żeby uzupełnić do maksymalnej kwoty  
112 zł. Te czynniki wpływają tylko na ten dodatek. 
- radny Raysner – ponowił pytanie czy oprócz kryterium dochodowego są jakieś inne 
warunki, które będą decydowały o przyznaniu stypendium. W regulaminie nie ma takiego 
zapisu; 
- Radca Prawny – wyjaśniła, ze regulamin jest uzupełnieniem przepisów samej ustawy. 
Jednocześnie odczytała artykuł ustawy określający kto może otrzymać stypendium, formy 
udzielania oraz co winien zawierać regulamin. Regulamin musi być czytany i rozumiany 
w aspekcie zmienionej ustawy o systemie oświaty. 
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- radny Raysner – uważał, że jakaś wzmianka o odesłaniu do ustawy że są jeszcze inne 
kryteria powinna być w regulaminie. 
- Radca Prawny – dodała, że  mówi się o stypendium socjalnym, o zasiłku i  stypendium 
naukowym motywującym, którego wysokość, zasady będą określone w samej Szkole. 
Tylko na stypendium socjalne i na zasiłek socjalny przyjdą pieniądze zewnętrzne. Na tę 
motywacyjną pomoc o której będzie decydowała Szkoła już pieniędzy z zewnątrz nie 
będzie. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 
którą następnie poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. Uchwała w 
sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej uczniom została przyjęta większością 
głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że z dniem 1 stycznia 2005 r. weszła w życie zmieniona 
ustawa o finansach publicznych. Ustawa ta likwiduje środki specjalne, natomiast 
wprowadza dodatkowy zapis, że jednostki budżetowe mogą gromadzić  na rachunku 
dochodów własnych inne dochody określone w uchwale przez organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego. Proponuje się aby w formie uchwały Rada Gminy przyjęła 
konto dochodów własnych i wskazała jednostki organizacyjne Gminy jak: Szkoła 
Podstawowa w Mieścisku, Popowie Kościelnym i Przedszkole. Dodatkowe źródło 
dochodów własnych tj. środki finansowe z opłat pobieranych za wyżywienie prowadzone 
w stołówkach w/w jednostek oraz przeznaczenie tych środków na zakup żywności i 
pokrycie kosztów rzeczowych związanych z funkcjonowaniem stołówek. Do tej pory przy 
tych jednostkach funkcjonowały konta środków specjalnych. Biorąc pod uwagę zmianę 
ustawy o finansach publicznych podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie. 
 
- uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych. 
Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Zgodnie z budżetem Gminy na 2005 rok planowana kwota kredytów do zaciągnięcia 
wynosi 700.000 zł, z czego 300.000 zł planuje się zaciągnąć na okres 5 lat z rocznym 
okresem karencji, który wchodzi w okres spłaty kredytu i 400 tys.zł na okres 5 lat z 
rocznym okresem karencji, który wchodzi w okres spłaty kredytu. 
W/w kredyty zostaną przeznaczone na realizację wydatków budżetowych w roku 2005. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 14 radnych: 13 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych w głosowaniu została 
przyjęta większością głosów. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia zmiany zestawienia przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2005. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy. 
Planowane przychody na 2005 rok w kwocie 30 tys.zł zostały zwiększone o kwotę  
17.808 zł. Zwiększone dochody planuje się przeznaczyć na: 
- zakup piecy opalanych drewnem dla świetlic w Budziejewie, Wieli, Pląskowie, 
Gołaszewie i Jaroszewie I. 
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W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, która 
następnie poddał pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za”. 
 
- uchwała w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka Kolegium Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 
Na wstępie Wójt Gminy odczytał zapis ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych. 
W związku z powyższym Prezes RIO przedstawia kandydaturę P.Marzeny Kalemby z 
która chce współpracować uzasadniając swój wybór znajomością kandydata oraz jego 
kwalifikacjami. Na podstawie przedłożonego CV Wójt prosił o poparcie w/w 
kandydatury. Jednocześnie wyjaśnił, że poprzednio nasza gmina zgłosiła również 
P.Bożenę Polimirską, która była przez wiele lat członkiem Kolegium. Przeszła ona na 
emeryturę. W związku z czym powstał wakat i dlatego Prezes RIO prosił o poparcie 
kandydatury P.Marzeny Kalemby. 
- P.Karol Hyra – dodał, że wybór Gminy gdzie ma być zgłoszony kandydat nie był 
przypadkowy. Nie na zasadzie cesji po P.Bożenie Polimirskiej. Wybór był podyktowany 
głównie tym, że w tej gminie jest spokój i rozwaga i to było najważniejsze uzasadnienie, 
że był wybór tej Gminy aby wystąpić z prośbą o zgłoszenie kandydata. 
Jeśli chodzi o kandydaturę P.Marzeny Kalemby  P.Hyra ocenił, ze jest ona jeszcze 
młodzieńczo bezkompromisowa, jest apolityczna a jednocześnie trochę wrażliwa na 
elementy niezbędne przy nadzorze nad działaniami organów stanowiących i 
wykonawczych. Ta kombinacja daje zalążek na dobrego urzędnika, od którego będzie się 
w przyszłości wymagać rzetelnej i wywarzonej wiedzy; 
- P.Marzena Kalemba – „myślę, że jeśli państwo pomogliby mi przystąpić do konkursu na 
członka Kolegium to jeśli już tę funkcję bym pełniła to mogłabym na rzecz samorządu 
lepiej i efektywniej działać i z nasza gminą bliżej współpracować”; 
- Przewodniczący Rady – „pracuje Pani w RIO od 9 lat. Jak wyobraża Pani sobie pracę w 
Kolegium ? 
- P.Kalemba – „mam nadzieję, że przez pracę z kolegami bardziej doświadczonymi będę 
mogła sprawować nadzór nad j.s.t. Będę starać się przybliżać rozwiązania prawne żeby 
przez rozstrzygnięcia nadzorcze lepiej funkcjonować, żeby rozwiązania prawne nie były 
suchymi rozstrzygnięciami władczymi żeby pomogły w praktyce i usprawniały pracę j.s.t. 
- radna Kapczyńska – „jeśli P.Hyra zarekomendował Panią jest chyba Pani dobrym 
kandydatem i będę głosować „za”. 
- radny Staroń – zapytał kandydatkę na członka Kolegium czy w swojej pracy będzie 
kierowała się tylko suchymi przepisami ? 
- P.Kalemba – „wnikliwie badam sprawę, staram się wyjaśnić jaki jest rzeczywisty sens 
ale duch prawa nie będzie mi obcy”; 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka Kolegium Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005 rok. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Na wstępie poinformowała, że na zadania dot. odnowy wsi oraz zachowania i ochrony 
dziedzictwa kulturowego zaistniała konieczność zabezpieczenia w budżecie całości 

 



 11 

środków.  Do zaproponowanego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 
2005 r. wprowadza się następujące poprawki: 

a) zwiększa się dochody i wydatki budżetu o kwotę 2.600 zł na zakup 
szczepionki skojarzonej dla dzieci celem zapobiegania odrze, śwince i 
różyczce. Środki te zostały ujęte na wniosek Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Wągrowcu, a profilaktyczna opieka zdrowotna jest sprawowana 
przez Lekarzy Rodzinnych Gminy Mieścisko. 
Dochody zwiększone zostaną z tytułu sprzedaży mienia komunalnego; 

b) zwiększa się przychody i wydatki o kwotę 1.000.000 zł z tytułu planowanego 
do zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację zadań 
inwestycyjnych: 
- na zadania dotyczące odnowy wsi oraz zachowania i ochrony dziedzictwa 
kulturowego dla wsi Popowo Kościelne i Sarbia kwota 500.000 zł; 
- budowa sali gimnastycznej w Mieścisku – kwota 475.500 zł oraz na zapłatę 
odsetek w roku 2005 w wysokości 24.500 zł. 

Opracowano analizę możliwości zaciągnięcia długu publicznego uwzględniającą zaciągnięcie 
kredytu długoterminowego na okres 15 lat z okresem karencji 3 lata, który chodzi w okres 
spłaty kredytu. 
Do szczegółowych opracowań analizy możliwości zaciągnięcia długu publicznego przyjęto: 
- zaciągnięcie kredytu w miesiącu wrześniu 2005 r.; 
- oprocentowanie na poziomie 7,34%, 
- przyjęto wzrost dochodów od roku 2006 o jeden punkt procentowy. 
Przedłożono prognozę kwoty długu Gminy Mieścisko w latach 2005 – 2020. 
Kwota 500 tys.zł na odnowę wsi plus 50 tys.zł, które już w tej chwili jest umieszczone w 
budżecie. Wówczas w wydatkach po zmianach będzie 550 tys.zł, z czego planuje się 450 
tys.zł na Popowo Kościelne i 100 tys.zł na Sarbię. 
„Warunkiem zaciągnięcia kredytu długoterminowego będzie otrzymana promesa z funduszy 
unijnych i dopiero wtedy kiedy gmina otrzyma promesę będzie można wystąpić do Rady 
Gminy z projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  Aby spełnić 
wymogi jakie stawiane są przy składaniu wniosków do Urzędu Marszałkowskiego jednym z 
bardzo ważnych warunków jest zapewnienie środków w budżecie na całość realizowanego 
zadania. A zatem prośba do Rady aby podjąć taką uchwałę. Możliwości finansowe zostały 
ocenione, kredyt 15-letni z 3-letnim okresem karencji został przeliczony. 
Do projektu uchwały zgłoszono zapytania: 
- radny Rodzewicz: 
1) w jakim procencie gmina otrzyma środki unijne na zadania dot. odnowy wsi ? 
2) jeśli chodzi o salę gimnastyczną w Mieścisku. Pierwotnie w budżecie było zaplanowane 
100 tys.zł czyli po zmianach będzie 600 tys.zł? 
3) radny zapytał na co będą przeznaczone środki w ramach zadań odnowy wsi przez wieś 
Popowo Kościelne i Sarbię? 
4) czy w ramach   programu dot. ochrony dziedzictwa kulturowego i ochrony wsi nie 
możnaby ująć rekreacji i wypoczynku mając na względzie rozbudowę sali gimnastycznej i 
modernizacji płyty stadionu ? 
- Wójt – „konkurs ma być ogłoszony około 15 marca i będzie miesiąc na złożenie wniosku. 
Wniosek musi być  łącznie z pozwoleniem na budowę i zgłoszeniem. Trzeba mieć na 
względzie, że budujemy salę z salami dydaktycznymi, gdzie w działaniu 3.5.2. – jest na sale 
dydaktyczne i sale sportowe. W ramach rozstrzygnięć przetargowych też winny pozostać 
jakieś środki. Chcemy żeby to we wniosku było uwypuklone jako załatwienie kompleksowe: 
sala gimnastyczna i gimnazjum. Z drugiej strony jesteśmy w Urzędzie Marszałkowskim na 
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liście rezerwowej na samą salę gimnastyczną z zapleczem i wyposażeniem. Tu również 
możemy otrzymać do 30% dotacji z Totalizatora Sportowego. 
Aby złożyć wniosek na realizacje zadania w ramach programu odnowy wsi musi być 
opracowany plan rekonstrukcji tej wsi tylko i wyłącznie na gruntach gminnych. Po 
przeprowadzonych rozmowach w Urzędzie Marszałkowskim wytypowano wieś Popowo 
Kościelne zamiast wsi Zabiczyn bo tam jest najwięcej mienia gminnego: Dom Kultury, 
boisko sportowe, droga za sklepem i na bazę SKR, park. Podobna sytuacja jest w Sarbii. Tam 
Gmina posiada swój grunt pod Domem Kultury, gdzie potrzeba jest wymiany okien, 
renowacji zewnętrznej. Ponadto Wójt wskazał, że ta pomoc ma dotyczyć wsi, która nie 
przekracza 2 tys. mieszkańców. Stąd też wyjaśnienie dlaczego nie podano Mieściska. 
Przewiduje się złożyć wniosek na 2 wsie co wcale nie znaczy, czy gmina otrzyma środki w 
żądanej kwocie. Co planuje się robić jest zawarte w planach, które są przedmiotem podjęcia 
uchwały. 
Z kolei Skarbnik Gminy – udzieliła wyjaśnień dotyczących finansowania zadań w ramach 
programu odnowy wsi. Przyjmuje się, że 110 tys.zł tj.2-% udziału Gminy i 440 tys.zł tj. 80% 
środków zewnętrznych. 
Z kolei Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do radnych czy po uchwale w sprawie 
zmian w budżecie Gminy przystąpić do omawiania uchwały w sprawie odnowy wsi. 
Radni jednogłośnie wypowiedzieli się „za”. 
Następnie w związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005 rok, którą następnie poddał pod 
głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za”. 
Z kolei Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej – P.Mieczysław Bździak udzielił 
wyjaśnień w związku z podejmowaniem kolejnych uchwał w sprawie odnowy wsi Popowo 
Kościelne i Sarbia. 
Na wstępie poinformował, że w stosunku do tego co było przedstawiane na komisjach zaszła 
zasadnicza zmiana. Na komisjach przedstawiono, że gmina wystąpi o dofinansowanie na 
odnowę wsi Popowo Kościelne i wsi Zabiczyn. Po przeprowadzonych rozmowach w 
Urzędzie Marszałkowskim  uszczegółowiono co w ramach tego programu można robić. 
Chodniki tak, ale nie w pasach dróg publicznych.. Drogi tak, ale dojazdowe, a nie drogi 
publiczne. W tej sytuacji okazało się, że w Żabiczynie nie ma prawie żadnego mienia 
komunalnego oprócz świetlicy. To działanie może być realizowane tylko na obiektach 
stanowiących własność Gminy i będących obiektami użyteczności publicznej. 
P.Bździak szczegółowo omówił co zawierają plany dla wsi Popowo Kościelne i dla wsi 
Sarbia. 
Każdy program to jest małą strategia wsi i opracowany jest na takich samych zasadach jak 
była opracowana strategia dla Gminy tylko w mniejszym zakresie w dostosowaniu do 
lokalnych potrzeb. 
Obydwa plany zawierają analizę zasobów sołectwa: środowisko przyrodnicze, 
zagospodarowanie przestrzenne, warunki klimatyczne, świat roślinny i zwierzęcy, środowisko 
kulturowe, zabytki, gospodarka, rolnictwo, bezrobocie, infrastruktura techniczna, wodociągi, 
kanalizacja, gospodarkę odpadami stałymi, sytuację mieszkaniową, obiekty użyteczności 
publicznej, infrastrukturę i tereny sportowe, liczbę ludności sołectwa w kolejnych latach, 
pomoc społeczną, p.poż. Ponadto opracowanie zawiera diagnozę sytuacji sołectwa, wizję 
rozwoju wsi. Uwzględnione zostało to co mieszkańcy sugerowali, jak oceniali swoją wieś. 
W Popowie Kościelnym przyjęto 3 zasadnicze cele rozwojowe wsi: 
1) rozwój bazy kulturalno-oświatowo-sportowej, 
2) rozwój infrastruktury technicznej, 
3) estetyzacja wsi i ochrona dziedzictwa kulturowego. 
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W tych celach do zrealizowania są następujące zadania: 
a) modernizacja i doposażenie domu kultury oraz zagospodarowanie terenu wokół Domu 
Kultury, modernizacja obiektów sportowych (w tym stadion sportowy i obiekty sportowe 
przy Szkole), 
b) w temacie rozwoju infrastruktury technicznej uwzględniono budowę kanalizacji sanitarnej, 
poprawę stanu dróg lokalnych oraz odbudowe stawu, urządzenie skwerów zieleni, 
c) w zakresie estetyzacji wsi i ochrony dziedzictwa kulturowego – uwzględniono poprawę 
wizerunku wsi i odnowę obiektów zabytkowych – głównie chodzi o kościół, kompleks 
pałacowy; 
To jest docelowy program rozwoju wsi Popowo Kościelne. Natomiast zamierza się zgłosić o 
dofinansowanie następujące działania: 
1) odbudowa małego stawu gminnego, zagospodarowanie skweru przy stawie, przed wjazdem 
do gorzelni. Zagospodarowanie skweru ma polegać na rekultywacji istniejącego użytku 
zielonego, obsadzenie drzewami, pobudowanie pieszych ciągów komunikacyjnych, urządzeń 
dla dzieci do zabaw i piaskowice; 
2) modernizację i doposażenie Domu Kultury i Straży Pożarnej. To będzie w szczególności 
polegało na dociepleniu tych budynków, wymianie stolarki okienno-drzwiowej, renowacji 
posadzek, naprawa dachów, doposażenie Domu Kultury, tu głównie chodzi o nagłośnienie. 
W temacie dróg zakłada się pobudowanie dywanika asfaltowego do stacji CPN – droga 
między stawkiem a gorzelnią i odcinek drogi za sklepem, gdzie mieszkaja P.Owczarzak, 
P.Zdanowski. 
Jeśli chodzi o obiekty sportowe – to mamy na uwadze ogrodzenie boiska przyszkolnego, 
renowację płyty boiska, pobudowanie skoczni w dal, pobudowanie bieżni 60 m w tym 
kompleksie. 
Natomiast w kompleksie stadionu zakłada się pobudowanie nowej nawierzchni kortu 
tenisowego oraz nowej nawierzchni boiska do gry w piłkę siatkową, koszykówkę, piłkę 
ręczną. Poza tym są wykonywane zadania ujęte w tym programie, których nie obejmuje to 
dofinansowanie: budowa kanalizacji sanitarnej dla Popowa Kościelnego, remont Kościoła w 
Popowie Kościelnym, w ramach działalności bieżącej prowadzony będzie remont budynków 
gminnych mieszkalnych. 
Sarbia tym samym kluczem została załatwiona. Zakres robót jest o wiele mniejszy. Jest 
możliwe dofinansowanie tylko remontu kapitalnego Domu Kultury w Sarbii (ocieplenie, 
elewacja zewnętrzna, wymiana pieca CO, cyklinowanie parkietu, doposażenie klubu w 
telewizor i video oraz zakup nagłośnienia. Planuje się wymienić chodnik, dojazd do Domu 
Kultury, wymienić nawierzchnię parkingu. 
Mieszkańcy wsi Sarbia podjęli uchwałę, w której swój rozwój ujęli w takich samych 
kryteriach: rozwój bazy kulturalno-oświatowej (Dom Kultury oraz boisko przy Domu 
Kultury). W temacie rozwoju infrastruktury technicznej mieszkańcy uchwalili budowę 
kanalizacji sanitarnej, rozbudowę chodników wzdłuż wsi oraz budowę nawierzchni asfaltowej 
na drogach gminnych. W temacie estetyzacji i ochrony dziedzictwa kulturowego mieszkańcy 
zgłosili dalsze zagospodarowanie terenów przykościelnych, uporządkowanie byłego 
cmentarza poewangelickiego w Sarbii oraz konserwację i zabezpieczenie zabytkowego 
budynku w centrum wsi. 
Do przedstawionych projektów uchwał zgłoszono pytania: 
- radny Staroń -  stwierdził, że zakres prac byłby w Zbietce większy do zrobienia niż w Sarbii. 
Ponadto Zbietka jest większą wsią i jest więcej własności gminnej. W przyszłości prosił aby 
w takim programie odnowy wsi wziąć pod uwagę wieś Zbietkę; 
P.Bździak w odpowiedzi wyjaśnił, że jeśli chodzi o Sarbię to do tego działania kwalifikuje się 
tylko Dom Kultury. To jest docelowy program rozwoju wsi zaproponowany przez 
mieszkańców. Natomiast w ramach tego działania to zarówno w Sabii jak i Zbietce 
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kwalifikowałyby się tylko Domy Kultury. W ramach tego działania nie wchodzi kanalizacja 
ani drogi. Napewno tak będzie, że po kolei dalsze wsie będą realizowane. Najważniejsze jest 
żeby na każdej wsi taka mała strategia powstała i to musi wyjść z inicjatywy społeczeństwa. 
Rada Sołecka powinna na początku wyjść z inicjatywą i rozpocząć opracowywanie takiego 
planu. To muszą być działania oddolne. To mieszkańcy uchwalają plan rozwoju wsi, a 
zatwierdza Rada Gminy; 
- radna Martyńska – zwróciła uwagę, że nie można powiedzieć, że na wsiach nie ma takich 
planów dotyczących wsi, bo na zebraniach wiejskich zgłaszane jest to co jest potrzebuje; 
- P.Bździak– to co mówi się na zebraniach to należy ubrać w dokument. Postulaty z zebrań są 
realizowane na tyle na ile stać władze, ile jest środków w budżecie. Ale to jest 
niewystarczające żeby to była strategia wsi. 
- radna Kapczyńska  - czy w przyszłości Mieścisko jeśli liczyłoby do 2 tys. mieszkańców 
mogłoby się ubiegać o środki w ramach odnowy wsi ? 
- P.Bździak – wyjaśnił, ze te kryteria mogą się zmieniać bo to jest kryterium regionalne. Na 
dzisiaj uchwalono, że w ramach programu odnowy wsi  uwzględnia się wsie których ilość 
mieszkańców nie przekracza 2 tysiące; 
- P.Antkowski – mieszkaniec wsi Jaroszewo II – zapytał czy tylko te 2 wsie zostały ujęte do 
programu środków unijnych ? 
- P.Bżdziak – potwierdził, że tak; 
- Przewodniczący Rady – te wsie spełniają wymogi dot. posiadania mienia komunalnego; 
- P.Antkowski – stwierdził, że mienie gminne było w Jaroszewie II, ale zostało sprzedane. 
Były 2 ha ziemi, był obiekt, była ziemia przy Kościele – sprzedano ją. Niektóre wsie „giną”. 
Mieszkaniec wsi zwrócił uwagę żeby inwestować też na drugiej stronie Gminy, a nie tylko 
Popowo, Sarbia; 
- radny Witucki – remont Domu Kultury od 7 lat był wprowadzany do budżetu Gminy. 
Zawsze był odkładany w czasie. Znalazła się okazja żeby można remont przeprowadzić. Od 
1997 roku w Urzędzie Gminy jest ekspertyza przeprowadzona na Dom Kultury w Sarbii. Wg 
radnego na dobra sprawę to nikt nie powinien wchodzić do Domu Kultury. Czy te pieniądze 
będą to jeszcze nie wiadomo ? Poza tym oprócz remontu Domu Kultury nic więcej nie będzie 
robione. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 
pierwszej kolejności w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju wsi Popowo Kościelne, która 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
Z kolei odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju wsi Sarbia, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 - uchwała w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I 
kategorii zaszeregowania do tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości jednego punktu do tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Mieścisko. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła P.Grażyna Witucka – Kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mieścisku. 
W związku z dezaktualizowaniem się wartości (kwoty najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu) stanowiących podstawę do opracowania tabeli 
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego opracowanej na podstawie uchwały Rady 
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Gminy Mieścisko z dnia 29 czerwca 1999 r. podwyższenie kwoty najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu jest uzasadnione. 
Kwota proponowanego najniższego wynagrodzenia w I kategorii zaszeregowania do tabeli 
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego w dla pracowników zatrudnionych w 
jednostkach organizacyjnych Gminy Mieścisko: Ośrodek Pomocy Społecznej, Brygada Robót 
Komunalnych, Zespół ds. Obsługi Oświaty oraz pracownicy nie będący nauczycielami w 
szkołach i Przedszkolu. 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
- uchwała w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej w Kłodzinie. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy. 
Przedmiotem uchwały jest zbycie poprzez sprzedaż nieruchomości zabudowanej remizą 
strażacką położoną w Kłodzinie. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej w Popowie Kościelnym. 
Przeznaczona do sprzedaży nieruchomość jest zabudowana ½ budynku mieszkalnego. 
Zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami pierwszeństwo w nabyciu lokalu 
przysługuje aktualnemu najemcy – P.Michalinie Ogrodowicz, która wystąpiła z wnioskiem o 
wykup wynajmowanego lokalu. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
-  uchwała w sprawie zbycia użytkowania wieczystego nieruchomości w Popowie 
Kościelnym. 
Wymieniona w uchwale nieruchomość gruntowa stanowi mienie komunalne Gminy 
Mieścisko w użytkowaniu wieczystym Państwa Marioli i Romana Korzanowskich. 
W dniu 24 stycznia 2005 r. Państwo Korzanowscy zwrócili się z wnioskiem do Wójta Gminy 
o wyrażenie zgody na sprzedaż użytkowania wieczystego nieruchomości w Popowie 
Kościelnym. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej w Popowie Kościelnym od Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Poznaniu. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy. 
W związku z przejęciem kolektora w Popowie Kościelnym Wójt Gminy wystąpił o 
przekazanie nieodpłatne na mienie komunalne pasa gruntu od Agencji Nieruchomości 
Rolnych w Poznaniu, w którym niniejszy kolektor jest trwale posadowiony. 
Posiadanie niniejszego gruntu ułatwi gminie prowadzenie prac związanych z jego 
konserwacją, możliwe stanie się też trwałe uzbrojenie kolektora w separator zanieczyszczeń 
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oraz pobudowanie w tym pasie bez dodatkowych uzgodnień planowanego kolektora 
kanalizacji sanitarnej. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej rolnej w Gołaszewie. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy. 
Wymieniona w uchwale nieruchomość gruntowa rolna położona we wsi Gołaszewo dz.Nr 77 
o pow.7,1100 ha została nabyta przez gminę na własność z mocy prawa decyzją Wojewody 
Wielkopolskiego. 
Zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego Gminy obowiązującym do dnia 
31.12.2003r. grunty te obejmowały tereny przeznaczone na cele produkcji rolnej. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 1 5 głosach „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Adn. -  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński. 
 
 
Adn. – Wolne głosy i wnioski 
 

- radna Kapczyńska – dyrektor Banku Spółdzielczego w Mieścisku podziękowała 
sołtysom za pomoc w związku z organizowanymi zebraniami ; 

- sołtys wsi Jaworówko – P.Chojnacki – zapytał o możliwość przeznaczenia środków 
sołeckich na 2005 r. z udziału na zieleń na zakup tłucznia na drogę. W związku z 
powyższym zaproponował zmianę statutu sołectwa; 

- W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że zamysł przeznaczenia 50% udziału środków 
sołeckich na zieleń jest celowy i nie należy go zmieniać. Ma to na celu poprawę 
wyglądu wsi, gospodarstw. Można kupić zieleń i nawet posadzić przed domami; 

- P.Antkowski – zapytał w kwestii budynku poszkolnego w Pląskowie czy będą 
sadzonki ? Bo wszystkie drzewa i krzewy są tam wycięte a jest tam duży wydmuch; 

- Wójt – potraktował zgłoszony wniosek jako inicjatywę do przemyślenia; 
 
               W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim za dyskusję i zakończył XVIII sesję Rady Gminy. 
 
 
 
  Protokółowała:         Przewodniczył obradom: 
 
         Inspektor ds. obsługi    Przewodniczący Rady Gminy 
          organów Gminy 
 
            /Wiesława Kujawa/     /Janusz Górski/ 
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